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NÄRVARANDE 

Sofia Grebner, vice ordförande, Mölndal 
Anders Hedman, Ale 
Stefan Hagebring, Alingsås 
Amanda Waldem, Göteborg 
Hans Frimansson, Härryda 
Frida Svärd, Kungsbacka 
Sofia Schubert, Kungälv 
Monika Nilsson, Lerum 
Yvonne Jansson-Sandberg, Lilla Edet 
Nomi Madolo, Partille 
Anna-Maria Olausson, Tjörn 
Brita Malmcrona, Öckerö 
Marie Egerstad, Göteborgsregionen 
Linda Andersson, Göteborgsregionen 
Ann Flying, ArbVux, Göteborg 
Chatarina Jätmark, ArbVux, Göteborg 
Anne-Li Drath, Göteborgsregionen 
Fredric Alvstrand, Göteborgsregionen 
Ulrika Krabbe, Göteborgsregionen 
Lars Jerkeman, Göteborgsregionen 
 
Deltar ej 
Jane Cervell, Stenungsund 
Jamileh Mobaser, Göteborg 
 
 

1. Extern gäst/gäster 
 
− Gemensam marknadsföring 

ArbVux presenterade förslag kring hur man skulle kunna stärka varumärket 
Komvux yrkesutbildningar och få fler sökande genom ett antal åtgärder i 
kommunikations- och marknadsföringsarbetet. Finns det möjligheter att 
förtydliga i våra marknadsföringsprocesser för att förenkla för den sökande. 
Med tanke på det sviktande sökunderlaget behöver man göra allt man kan för 
att öka attraktionskraften till våra utbildningar, både gemensamma och 
lokala. Idag kan likvärdiga utbildningar beskrivas på olika sätt, vilket kan bli 
otydligt för de sökande.  
Att ha en stadigt pågående marknadsföring ses också som en del i detta och  
inte enbart vid starter som i dagsläget.  
Marknadsföringsarbetet ses över med tanke på det nya samverkansavtalet.  
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Ur diskussion 
- Kommer GR och komvux gå emot varandra i det här? 
- Nej, tanken är att GR ska vara den ”tunga” avsändaren på strategisk 

nivå. 
- Är GRvux synonymt med komvux i allmänhet? 
- Nej, det är det inte. 
- Hur fångar man upp alla de som söker med låg svenskakunskap?  
- Vår utgångspunkt är att all text ska vara i klarspråk, lätt att översätta 

med hjälp av exempelvis Google translate 
- Svårt med översättningar, blir lätt fel  
- Samverkan blir superviktigt nu med frisök och andra förändringar. 

 
Bilder bifogas 

2. Utbudsplanering, beslut/information 
− Aprilstart, slutavstämning 

Omgång 2304 erbjöd 36 utbildningar, av dessa var det 2 utbildningar som 
inte startade. 1 397 ansökningar kom in till totalt 312 platser. 238 studerande 
påbörjade en utbildning. 27 av utbildningarna lades ut på efteranmälan. 
 
Man ser fortsatt att söktrycket sjunker vad gäller vård- och omsorg samt 
barnskötare. Även språkstödsutbildningar har ett fortsatt lågt söktryck.  
Däremot har antalet behöriga sökande ökat i aprilstarten vilket är väldigt 
positivt. 
 
Ur diskussion 
- Fyllnadsgraden är oroväckande 
- Kan det vara intressant att göra en undersökning över varför man gör 

avbrott 
- GR är på gång med en upphandling för att kunna möjliggöra en sådan 

undersökning. 
 
Bilder bifogas 

 
− Oktoberstart, beslut 

Utbudsplaneringsgruppen har tagit fram ett förslag till nätverket att fatta 
beslut på gällande en oktoberstart.  
 
3 utbildningar har tagits bort från utskickat förslag, processoperatör, 
underhållstekniker och kvalitetstekniker. Dessa kommer att återkomma i 
starter längre fram.  
Med den förändringen hamnar oktoberstarten på 458 platser totalt. En 
relativt stor start för att vara i oktober. Överhänget för 2024 kommer att 
påverkas av detta och kommer att hamna i paritet med 2023.  
Kompetensbehovet är fortsatt stor i många branscher, men med en 
lågkonjunktur är risken stor att just nyanställningar pausas.  
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Vuxenutbildningsnätverket enades om  
 
− att godkänna utsänt förslag till oktoberstart med de justeringar som 

aviserats på dagens möte 
 
Ur diskussion 

- Hur går vi vidare vad gäller oktoberstart 
- Det finns fortsatt möjlighet att utöka antal platser i augustistart 
- Finns det utbildningar i oktober som inte borde starta, som vi redan nu 

vet inte kommer att starta.  
 
Bilder bifogas 
 

− Januaristart 2024, planering 
Det finns inför 2024 en del frågetecken att titta vidare på.  
Söktrycket är fortfarande oroande, men om en ökning av antal uppsägningar 
blir aktuellt kan detta komma att ändras. Man ser att det kan finnas ett 
samband mellan lågt söktryck och försörjningsmöjligheter idag. CSN täcker 
inte det man behöver, vilket gör att man stannar kvar i arbete istället för att 
studera. 
Man ser att det finns ett större behov av att kombinera arbete och studier. 
 
Statsbidragsansökan är inlämnad och förhoppningsvis kommer svar innan 
sommaren.  

 

3. Ekonomi, beslut/information 
− Statsbidrag 2024, information 

Statsbidragsansökan för 2024 skickades in den 2 maj. Förhoppningsvis 
kommer ett beslut redan i juni. Totalt fanns det 3.5 miljarder att söka för hela 
riket och GRs ansökan landade på 450 miljoner (12,54%), vilket är den 
största ansökan som någonsin gjorts. Det har hittills inte aviserats om några 
extra tilldelningar för 2024.  
Det stora sökbeloppet påverkar medfinansen, vilken då blir högre än för 
2023. I ansökningsarbetet har man tittat på en kommande lågkonjunktur, 
sett över kommunernas kapacitet och önskemål om utbildningar att starta, 
samt tagit höjd för en stor oktoberstart.  
 
Prognoser för tilldelning 2023 visar att man kommer att klara alla 
utbildningar som var tänkta för befintligt bidrag. Det innebär att vi inte 
kommer att behöva nyttja de extra medel som finns tillgängligt utan dessa 
flyttas fram till 2024.  
Även för 2023 kommer det att skickas tillbaka medel till Skolverket.  
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Ur diskussion 
- Finns det möjlighet att utöka antalet lärlingsutbildningar under 2024 

med tanke på vad man kommit fram till under 2023 
- Det återstår att se hur mycket tilldelningen blir för lärling 
- Vilken form av lärling avser detta? Lärling med språkstöd har tagits 

emot väldigt bra. 
- Det får beslutet i juni avgöra 
- Bra om vi kan få det innan man ska ta beslut om en januaristart. 

 
Bilder bifogas 

4. Beslut 
− Mottagandebeslut – beslut, implementering oktoberstart 

Frågan kring mottagandebeslut diskuterades på föregående möte där 
nätverket önskade få ut de underlag som kommer att ligga till grund  
för dagens beslut.   
 

Vuxenutbildningsnätverket enades om  
 
− att godkänna gemensamma mottagandebeslut och rutin för de 

regiongemensamma yrkesutbildningarna enligt information i utsänt 
förslag, samt  

− att rutinen implementeras i omgång 2310 
 
Ur diskussion 

- Göteborg flaggar för att viss uppdatering kommer att göras i 
utskickade beslut, då man fått indikationer på otydlighet från 
Skolverkets överklagandenämnd att mottagandebesluten inte är 
tillräckligt detaljerade. 

- I de mottagandebeslut som GR kommer att skicka ut finns ytterligare 
förklaringar, om det kanske är tillräckligt 

- Det behövs en tydlighet 
- Det är väldigt mycket text att ta till sig, vilket kan slå tillbaka om/när 

man inte förstår. Den sökande får ett mottagandebevis som visar på 
behörighet, men blir sedan ändå inte antagen. Kan vara svårt att 
förstå. 

- I arbetet i antagningsgruppen lyftes att man i Göteborg upplevde att de 
sökande trodde att de var antagna och därför förtydligas att så inte är 
fallet i GR:s mottagandebeslut. 

- Hur kommer arbetsgången att vara, vem svarar för vad och hur ser de 
olika svaren ut.  

- Själva processen finns redan och man utgår ifrån GRs 
antagningsprocess och använder tillstånd och utskick, som 
antagningspersonalen är van att jobba med 
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- Kommer man att genomföra någon form av utbildning 
- Det görs på antagningsmötena vilka är obligatoriska för 

antagningspersonalen att närvara på.  
- GR kommer ha kontakt med Göteborg angående deras arbete med 

revidering av mottagandebeslut. 
 

5. Information/diskussion  
− Samverkansavtal 2024 – uppdatering 

Information och diskussion kring det utkast till samverkansavtal 2024 som 
UC:s styrgrupp lagt fram. Utbildningschefsnätverket (UC) har fått de 
grundläggande principerna presenterade för sig och också ställt sig bakom 
dessa. Vuxenutbildningsnätverket hade sedan tidigare möte några frågor 
vilka också återkopplats från UC.  
 
16 juni kommer samverkansavtalet upp för beslut i UC därefter den 27 juni i 
Utbildningsgruppen (UG). Senast 30 november ska kommunerna ha 
inkommit med beslut till GR. 
 
Styrgruppens träffas nästa gång i slutet av maj, där man fortsätter med 
arbetet att se över fungerande principer.  
 
Ur diskussion: 
- Vad avser man med ”principer av korrigering” och hur tänker man vad 

gäller arbetsgång. Det saknas principer för dimensionering. Vad tänker 
man kring den ekonomiska uppföljningen. Mer transparens och 
tydligare kontroll behövs.  

- Själva avtalet kommer inte att vara så detaljreglerat. Styrgruppen 
kommer med start den 29 maj att påbörja en dialog om hur avtalet ska 
tillämpas. 
Nätverkets höstkonferens kommer att ha fokus på samverkansavtalet. 

- Fanns det möjlighet att styrgruppen kanske kunde delta på konferensen.   
- Vore bra om möjlighet att få till ett gemensamt möte med dem och 

fungerar inte konferensen så vid annat tillfälle 
- Frågan tas med tillbaka 
- Tidplanen är fortsatt ett frågetecken. Om man vill att detta ska testas 

under 2024, så överensstämmer det dåligt med hur det egentligen 
kommer att se ut när nya lagar börjar gälla.  

 
Bilder bifogas 
 

− Gemensamt IT-system – uppdatering 
Upphandlingens första steg avslutades den 3 april och svar som kommit in 
var i stort de förväntade.  
Förfrågningsunderlag har skickats ut och anbud ska vara 
upphandlingsansvarig tillhanda senast 16 maj 2023.  
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Därefter följer en utvärdering av inkomna anbud. Tidplanen är att slutbud 
och avtal ska vara klara efter sommaren.  
 

Bilder bifogas 
 
− Rapport från nätverkets arbetsgrupper 

Inga rapporter har kommit in.  
 
− Höstkonferens Vuxenutbildningsnätverk 

Höstens konferens kommer att förläggas till Varberg. Dagarna kommer att 
fokusera på det pågående samverkansavtalet och på föregående möte 
diskuterades möjligheten att få med verksamhetschefer till en gemensam 
diskussion/information.  
Arbetsutskottet som fick uppdraget att titta vidare på upplägget enades om  
att lägga förmiddagen den 25 september till gemensamt möte med de 
verksamhetschefer som har möjlighet att delta.  
 
GR fick uppdraget att titta vidare på ett upplägg för konferensen.  
 
Ur diskussion 
- Hur ser möjligheten ut att få med antingen styrgrupp eller annan från 

UC? Om det kommer verksamhetschefer blir det säkert många frågor.   
- Tidplanen är ganska snäv och vi behöver få så mycket information som 

möjligt för att veta hur vi går vidare i vårt arbete.  
- Tar frågan till UC om deltagande och återkopplar. 

 

6. Ventilen 
− Ny ordförande – Vuxenutbildningsnätverket 

Utbildningschefsnätverket (UC) ser över förslag på ordförande till 
Vuxenutbildningsnätverket.  
 
− Yrkespaket inom GR 

Diskuterades hantering av yrkespaket i det regionala utbudet. 
 

 
Antecknat av: 
Linda Andersson 
Göteborgsregionen 
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